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Ledamöter: 

 Ulla Hamilton (M) ordföranden  
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Lena Bring (M)  

Torbjörn Erbe (M)  

Daniel Valiollahi (M)  

Per Ola Bosson (M)  

Karin Karlsbro (FP)  

Malte Sigemalm (S)  

Godfrey Etyang (S)  

 
Ersättare: 

 Helena Levy (M)  

Nils Ingelström (M)   

Björn Gülich (M)   

Christian Carlsson (KD)  

Gerd Sjöberg-Granlund (S) Tjänstgörande 

Hassan Said Mahamed (S) Tjänstgörande 

Fredrik Canerstam (S)  

Charles Berkow (MP)  

Tina Kratz (V) Tjänstgörande 

 
 

 

Förhinder har anmälts av ledamöterna Ulla Jöhnk (S), Karin Wanngård (S) och Stellan 

F Hamrin (V) samt av ersättarna Aysin Hartzell (M), Harald Eriksson (M), Gustav 

Åkerblom (FP) och Maria Östberg-Svanelind (S) 

 

Föredragande vid sammanträdet var direktör Gunnar Söderholm. 

 

Närvarande var också nämndsekreterare Maria Stigle, föredragande tjänstemän och 

miljöförvaltningens avdelningschefer.  

 

 

 



  

 
 § 22 

Öka trycket på handeln att minska kemikalier i kläder och textil 

Svar på skrivelse från Åsa Romson (MP) och Charles Berkow (MP) 
Dnr 2010-14989 

 

Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden besvarar skrivelsen med vad som anförs i 

 förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendets handling 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 1 september 2010. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), Karin Karlsbro (FP) och Malte Sigemalm 

m.fl. (S) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Åsa Romson (MP) och Tina Kratz (V) föreslår att miljö- och 

hälsoskyddsnämnden beslutar att förvaltningen i sitt förslag till budget för nästa 

år planerar in angelägen tillsyn av varuprover som inte går att finansiera med 

avgifter samt utökat samarbete med ideella miljörörelsen, samt att därutöver 

anföra följande: 

 

Förvaltningens utlåtande redovisar ett antal insatser, men inte så mycket av 

resultat. Enligt den svenska modellen är det företagen som har ansvar för att 

skaffa den information som behövs för att skydda människors hälsa och miljö.  

 

Det har kommit allt för många signaler om att de inte gör det: 

När KemI följde upp det dialogprojekt som nämns i förvaltningens 

tjänsteutlåtande fann man att av de undersökte tillverkare och importörer visade 

endast vart femte företag på : 
”  goda kunskaper och rutiner för att säkerställa att de varor man importerar inte innehåller 
farliga eller otillåtna kemikalier. Men hälften av företagen saknade helt kunskap om 
kemikaliefrågor och kemikalielagstiftning.” 
http://www.kemi.se/templates/News____6056.aspx 

 

Vidare, när miljönämnden i en annan kommun följde upp KemI:s undersökning 

genom att granska lokala butiker i kommunen fann man att kunskapsnivån vara 

mycket lägre. Naturskyddsföreningen har upprepade gånger hittat höga halter av 

farliga ämnen i vanliga konsumentprodukter.  När KemI analyserade handtag 

och skor fann man att ”fem av de fjorton varorna innehåller de skadliga ftalaterna 

DBP eller DEHP i koncentrationer över 0,1 procent”. 

http://www.kemi.se/templates/Page____3633.aspx När handelsföretag i 

Stockholm inbjöds att vara med i en ”Kemikaliepakt” avstod man med 

hänvisning till att man inte har tillräckligt med kontroll över de varor man säljer.  

 

Reglerna följs med andra ord inte, företagen tar inte sitt ansvar och det är ett 

skäl till att gifterna sprids in i vår vardag. Det är bra att staden hjälper de företag 

som är särskilt intresserade. Förvaltningen hänvisar i sitt utlåtande till att det 

http://www.kemi.se/templates/News____6056.aspx
http://www.kemi.se/templates/Page____3633.aspx


  

saknas medel i budgeten för att göra varuprover. Man hänvisar också till att 

kraven på finansiering av tillsynen styr arbetet mot de delar av området där det 

finns tydliga förbud eller annan lätt kontrollerad reglering som märkning.  

 

Detta är otillräckligt. En stor kommun med miljöambitioner som Stockholm bör 

ha möjlighet att göra varuprover. Om avgiftsfinansiering hindrar staden från att 

bedriva angelägen tillsyn bör delar av tillsynen finansieras med skattemedel. 

Om ideella miljöorganisationer kan göra ett bra jobb som staden inte vill eller 

kan göra bör staden utöka sitt samarbete med miljörörelsen. Om reglerna inte är 

tillräckligt tydliga bör staden tydligt informera centrala myndigheter om 

problemen. Gärna i samarbete med andra kommuner då detta ger större effekt. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) ställer de framlagda förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag.  

 

Reservation 

Vice ordföranden Åsa Romson (MP) och Tina Kratz (V) reserverar sig mot beslutet 

med hänvisning till sitt förslag till beslut.  

 

 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Maria Stigle 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


